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Protokół nr 5/2023                                                                                                 

z posiedzenia LII Sesji zwyczajnej                                                                          

VI kadencji Rady Powiatu w Legionowie  

WAK.0002.5.2023 

LII Sesja Rady Powiatu w Legionowie w dniu 29 maja 2023 roku odbyła się w auli 

Starostwa Powiatowego w Legionowie.  

Obrady rozpoczęto 29 maja 2023 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 12:49 tego samego 

dnia. 

 

1. Otwarcie obrad. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Powiatu w Legionowie Pan Leszek Smuniewski, 

witając Radnych, Gości oraz pozostałych członków obrad.  

Lista Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu (obecność potwierdzona przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

Lista Gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu (obecność potwierdzona przez 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie). 

W posiedzeniu wzięło udział 22 członków Rady Powiatu w Legionowie: 

1) Aleksandra Bednarek 

2) Agnieszka Borkowska 

3) Piotr Choroś 

4) Przemysław Cichocki 

5) Zenon Durka 

6) Anna Gajewska 

7) Zbigniew Garbaczewski 

8) Mirosław Kado 

9) Michał Kobrzyński 

10) Grzegorz Kubalski 

11) Zenon Kuska 

12) Konrad Michalski 

13) Agnieszka Powała 

14) Wiesław Antoni Smoczyński 

15) Leszek Smuniewski 

16) Sylwester Sokolnicki 

17) Artur Stankiewicz 

18) Jacek Szczepański 

19) Mariusz Śledziewski 

20) Tomasz Talarski 

21) Robert Wróbel 

22) Grzegorz Zbroch 
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Przewodniczący Rady Pan Leszek Smuniewski poinformował zebranych, że „na mocy         

art. 15 ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, obrady Rady 

Powiatu w Legionowie są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w BIP Powiatu Legionowskiego oraz             

na stronie internetowej Powiatu Legionowskiego. Tablica informacyjna usytuowana jest 

przed wejściem do sali obrad. Jeśli Państwa obecność na sesji Rady Powiatu nie jest 

związana z wykonywaniem obowiązków służbowych i nie życzą sobie Państwo, aby ich 

wypowiedzi lub wizerunek zostały utrwalone, uprzejmie proszę o opuszczenie sali obrad”. 

 

 

 

 

2. Informacja o porządku obrad. 

Przewodniczący Rady powiedział, że do przedstawionego porządku obrad - stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu, nie wpłynął żaden wniosek z propozycją wprowadzenia 

zmian. Zapytał, czy w chwili obecnej któryś z Radnych chciałby wnieść jakieś sugestie 

dotyczące porządku obrad. W związku z brakiem uwag, Pan Leszek Smuniewski stwierdził,                    

że porządek obrad został zaakceptowany. Przystąpił do jego realizacji. 

 

 

 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu w Legionowie. 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że w okresie od dnia 21.04.2023 r. do dnia 

25.05.2023 r., wpłynęły do Biura Rady lub bezpośrednio do Przewodniczącego Rady 

następujące pisma: 

1) uchwała Nr 105/2023 zarządu Powiatu w Legionowie w sprawie przedstawienia 

Radzie Powiatu w Legionowie sprawozdania finansowego Powiatu 

Legionowskiego za 2022 rok; 

Przewodniczący Rady dodał, że uchwała została przesłana Radnym drogą 

elektroniczną w dniu 28.04.br.; 

2) uchwała 3.e./260/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie z dnia 2 kwietnia 2023 roku w sprawie wydania opinii                          

o przedłożonym przez Zarząd Powiatu w Legionowie sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Legionowskiego za 2022 rok; 

Pan Leszek Smuniewski poinformował, że opinia jest pozytywna; 

3) skarga na postępowanie Dyrektora LO im. Marii Konopnickiej w Legionowie; 

skarga została przekazana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji;  

4) odpowiedź na pytanie Pana Mirosława Kado, zadane podczas Sesji Rady Powiatu 

w Legionowie w dniu 24.04.br., nt. statystyki dotyczącej wykonania efektów 

badań profilaktycznych wad postawy realizowanych przez Powiat Legionowski   

w ciągu ostatnich lat – stanowi załącznik nr 4 do protokołu;  

5) prośba o wsparcie finansowe:  

a) Pani Maliny W. – stanowi załącznik nr 5 do protokołu; 

b) Pani Nadii S. – stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
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6) zaproszenia od: 

a) Prezydenta Miasta Legionowo Pana Romana Smogorzewskiego do udziału              

w uroczystych obchodach narodowego Święta Konstytucji 3 maja oraz 

imprezie miejskiej „Legionowska Majówka” w Legionowie – stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu ;  

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że zaproszenie zostało przesłane 

Radnym drogą elektroniczną w dniu 25.04.br.; 

b) Dyrektora Powiatowej Instytucji Kultury w Legionowie Pani Ewy Listkowskiej  

na kiermasz rękodzieła ludowego oraz warsztaty ukraińskiego haftu, które 

odbyły się pod hasłem „Na skrzyżowaniu kulturowych szlaków” – stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu; 

Przewodniczący Rady powiedział, że zaproszenie zostało przesłane Radnym 

drogą elektroniczną; 

c) Dyrektora MOK do realizacji wspólnych przedsięwzięć w „Scenie po 

sąsiedzku” – stanowi załącznik nr 9 do protokołu; 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że otwarcie Sceny nastąpiło w dniu 21 

maja br.; 

d) Zespołu Ochrony Pamięci Armii Krajowej „Brzozów” na uroczystości 75. 

rocznicy zamordowania rotmistrza Witolda Pileckiego – stanowi załącznik 

nr 10 do protokołu; 

Przewodniczący Rady powiedział, że uczestniczył w tych uroczystościach 

razem z Członkiem Zarządu Panem Przemysławem Cichockim oraz Radnym 

Panem Jackiem Szczepańskim. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że wszystkie pisma są dostępne w Biurze Rady i zachęca 

do zapoznania się.  

Następnie poinformował, że termin kolejnej Sesji Rady Powiatu w Legionowie zaplanowany 

jest w dniu 26 czerwca br. 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że  w związku z rozpatrywaniem wniosków o nadanie 

tytułu Honorowego Obywatela Powiatu Legionowskiego, przypomina Członkom Kapituły 

Honorowej, że 15 minut po zakończeniu obrad Sesji odbędzie się posiedzenie Kapituły. 

 

 

4. Sprawozdanie Starosty o pracach Zarządu i informacje Starosty 

Legionowskiego. 

Starosta Legionowski powiedział, że szczegółowe informacje dotyczące pracy 

Zarządu Powiatu Legionowskiego oraz poszczególnych komórek organizacyjnych Starostwa 

Powiatowego w Legionowie, Radni otrzymali w formie elektronicznej. Sprawozdanie 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

Następnie przedstawił prezentację na temat najważniejszych, bieżących prac na terenie 

Powiatu Legionowskiego – stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Nadmienił, że jeżeli są pytania, to oczywiście zostaną udzielone odpowiedzi. 
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Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie sprawozdania i zaproponował 

dyskusję.  

W związku z brakiem zgłoszeń, przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

5. Informacja Powiatowego Biura ARiMR na temat wykorzystania przez 

mieszkańców Powiatu Legionowskiego środków będących w dyspozycji Agencji. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Kierownika Biura Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Legionowie o przedstawienie informacji. 

Pan Waldemar Nalewajek przedstawił sprawozdanie – stanowi załącznik nr 13                     

do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję, w której 

kolejno udział wzięli. 

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że z omówionego sprawozdania wynika, że w 2022 

roku łączna pomoc dla rolników z Powiatu Legionowskiego wynosiła prawie 20 mln zł. 

Zapytał, czy w bieżącym roku, w związku z różnymi inicjatywami również rządowymi, 

można prognozować wysokość budżetu? 

Pan Waldemar Nalewajek powiedział, że są opracowane przewidywania, a zależne jest to 

również od puli środków i wysokości dotacji z Unii Europejskiej. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad. 

 

 

6. Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej „Kombatant”                      

w Legionowie za rok 2022. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Dyrektora Domu Pomocy Społecznej 

„Kombatant” w Legionowie o przedstawienie sprawozdania. 

Pani Anna Kaczmarek przedstawiła prezentację – stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Dodała, że szczegółowe sprawozdanie z działalności DPS „Kombatant” w Legionowie za rok 

2022 – stanowi załącznik nr 15 do protokołu, zostało omówione na posiedzeniu Komisji 

Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie tematu i zaproponował dyskusję, w której 

kolejno udział wzięli. 

Pani Anna Gajewska złożyła podziękowanie, iż kolejny raz posiedzenie Komisji Rodziny, 

Zdrowia i Spraw Społecznych mogło odbyć się w siedzibie DPS „Kombatant” w Legionowie. 

Dodała, iż na tym posiedzeniu Dyrektor DPS szczegółowo przedstawiła informacje 
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dotyczące zasad funkcjonowania DPS. Dla Członków komisji została udostępniona również 

makieta, która została przygotowana przez jednego z pensjonariuszy. Złożyła również 

podziękowanie Pani Dyrektor za cały wkład pracy. 

Pan Leszek Smuniewski również przyłączył się do podziękowań przedmówczyni. Następnie 

zapytał, z czego wynika to, że nie wszystkie miejsca w DPS „Kombatant” w Legionowie są 

wykorzystane? Następnie zapytał, czy obowiązek realizacji programu „Opieki 

wytchnieniowej” nie wpłynął na zaburzenia funkcjonowania i na ilość mieszkańców Domu. 

Pani Anna Kaczmarek powiedziała, że obecnie w Domu są przewidziane 92 miejsca dla 

pensjonariuszy, a na „Opiekę wytchnieniową” są przeznaczone 4 miejsca. Dodała,                 

że realizacja tego programu nie zakłóca funkcjonowania Domu.  

Następnie powiedziała, że przed pandemią Dom był wykorzystany w 100 %, natomiast        

w tej chwili mieszka w nim 84 pensjonariuszy. 

Pan Wiesław Smoczyński powiedział, że w jego ocenie pobyt w DPS „Kombatant”                    

w Legionowie jest drogi. Na opłatę 5.300,00 zł, to raczej niewiele osób stać, ponieważ 

emerytury są chyba niższe.  

Pani Anna Kaczmarek powiedziała, że na utrzymanie mieszkańca składa się dużo kosztów, 

np. koszty energii, wynagrodzenia pracowników. Nadmieniła, że szczegółowo jest to 

opisane w sprawozdaniu. Dodała, że finansowanie pobytu wygląda następująco: 70% 

wysokości emerytury danej osoby jest przeznaczone na pobyt w DPS, a pozostałą kwotę 

dopłaca najbliższa rodzina, natomiast jeżeli pensjonariusz nie ma rodziny lub rodzina nie 

jest dobrze sytuowana, to pozostałą kwotę dopłaca Ośrodek Pomocy Społecznej z terenu 

zamieszkania lub zameldowania mieszkańca DPS.  

Pani Aleksandra Bednarek powiedziała, że jej zdaniem koszt pobytu w DSP „Kombatant”    

w Legionowie jest wysoki. Dodała, że należy się zastanowić, czy można „coś zrobić”              

z obniżeniem kosztu ogrzewania, który jej zdaniem jest bardzo wysoki. 

Pani Anna Kaczamarek powiedziała, że dwa lata temu DPS „Kombatant” zaczął korzystać 

z energii cieplnej miejskiej, a nie z energii gazowej i to już zmniejszyło koszty. 

Pan Grzegorz Kubalski odniósł się do dyskusji w związku z kosztami utrzymania mieszkańca 

w DPS „Kombatant” w Legionowie. Nadmienił, że Domy Pomocy Społecznej muszą spełniać 

standardy wynikające z ustawy o pomocy społecznej i aktów wykonawczych w odniesieniu 

np. co do liczby personelu w przeliczeniu na liczbę mieszkańców, jeżeli chodzi o określone 

inne parametry. Dodał, że to oznacza, że podmiot, który prowadzi tego typu Dom Pomocy 

Społecznej, ma dosyć ograniczone możliwości zmiany kosztów w zależności od 

poszczególnych czynników, bo jest dostatecznie duża część kosztów, które są kosztami 

wymuszonymi przez przepisy obowiązującego prawa. Kolejno powiedział, że wszystkie 

domy opieki seniora, które działają prywatnie i które często mają wyraźnie niższe stawki 

za pobyt, nie podlegają pod przepisy ustawy i nie musza spełniać standardów, w wyniku 

czego, są w stanie osiągnąć oszczędności, chociażby właśnie na ilości personelu, który jest 

zatrudniany. Podsumowując, Pan Grzegorz Kubalski powiedział, że koszt pobytu w jednym 

z losowo wybranych domów w wojewódzkie lubelskim wynosi 4.500,00 zł. Dodał, że jest 

różnica, wynikająca chociażby ze specyfiki dotyczącej zatrudnienia personelu, ale ze 
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względu na przepisy ustawowe, koszt pobytu w DPS „Kombatant” w Legionowie nie może 

ulec zmniejszeniu w sposób znaczący.      

Pan Leszek Smuniewski zapytał, ilu mieszkańców DPS „Kombatant” w Legionowie jest            

z Powiatu Legionowskiego?  

Pani Anna Kaczmarek powiedziała, że ok 50 % mieszkańców.  

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że każdego roku jest analizowana kwota opłaty za 

pobyt w DPS „Kombatant” w Legionowie. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący Rady jeszcze raz serdecznie 

podziękował za omówienie sprawozdania i dyskusję. Następnie przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad.   

 

 

 

7. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Powiatu Legionowskiego           

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3          

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie w 2022 roku”. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Naczelnika Wydziału Spraw 

Społecznych w Starostwie Powiatowym w Legionowie o przedstawienie sprawozdania. 

Pan Mirosław Pachulski omówił sprawozdanie – stanowi załącznik nr 16                   

do protokołu. 

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję, w której kolejno udział wzięli.  

Pan Michał Kobrzyński powiedział, że jego zdaniem w przedstawionym sprawozdaniu 

powinien znaleźć się wykaz dokładnych kwot przeznaczonych na wsparcie                                  

i dofinansowanie. Poprosił o przedstawienie takich informacji. 

Pan Mirosław Pachulski odpowiedział, że informacja zostanie przygotowana i przesłana 

elektronicznie. 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad.   

 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę                       

Nr 308/XLVII/2022 Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r.                

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Legionowskiego na rok 2023. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego        

o omówienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr 308/XLVII/2022 Rady Powiatu         
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w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2023. 

Pani Katarzyna Rembelska omówiła szczegółowo zmiany zawarte w uzasadnieniu                  

do powyższej uchwały.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały. Dodał, że Komisja 

Budżetowa na posiedzeniu w dniu 29.05.br. zaopiniowała pozytywnie omawiany projekt 

uchwały. Następnie zaproponował dyskusję, w której kolejno udział wzięli.  

Pan Konrad Michalski powiedział, że wszystkie zmiany zawarte w tym projekcie uchwały są 

ważne, natomiast bardzo istotnym jest przeznaczenie środków na realizację zadania 

majątkowego pn. „Opracowanie dokumentacji projektowej oraz rozbudowa skrzyżowania 

drogi powiatowej Nr 1819W - ul. Jagiellońskiej z drogą gminą ul. Słowackiego w Legionowie 

wraz z infrastrukturą”. Dodał, że w jego ocenie to skrzyżowanie jest bardzo niebezpieczne, 

jest tam duże natężenie ruchu, co powoduje poważne kolizje. 

Nadmienił, że VI kadencja Rady Powiatu w Legionowie obfitowała w wiele inwestycji, które 

udało się zrealizować. Złożył podziękowanie za wsparcie Wicepremierowi Panu Mariuszowi 

Błaszczakowi.   

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń, Przewodniczący Rady przystąpił do procedury 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę Nr 308/XLVII/2022 

Rady Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Legionowskiego na rok 2023.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Kownacka, Wiesław Antoni Smoczyński 

Uchwała Nr 331/LII/2023 Rady Powiatu zmieniająca uchwałę Nr 308/XLIX/2022 Rady 

Powiatu w Legionowie z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Legionowskiego na rok 2023 – stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 

2023-2043. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Skarbnika Powiatu Legionowskiego,                    

o omówienie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2023 – 2043. 

Pani Katarzyna Rembelska omówiła szczegółowo zmiany zawarte w uzasadnieniu                  

do powyższej uchwały.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję. Poinformował, że Komisja Budżetowa na posiedzeniu w dniu 29.05.br., 

pozytywnie zaopiniowała omówiony projekt uchwały. 

W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2023-2043.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Kownacka, Wiesław Antoni Smoczyński 

Uchwała Nr 332/LII/2023 Rady Powiatu zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Powiatu Legionowskiego na lata 2023-2043 – stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Wieliszew. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wicestarosty Legionowskiego                  

o omówienie projektu uchwały. 
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Pan Konrad Michalski powiedział, że projekt uchwały dotyczy pomocy finansowej dla Gminy 

Wieliszew w wysokości 5.000,00 zł, z przeznaczeniem na organizację imprezy plenerowej 

pn. „Ultramaraton Powstańca 1944 – 2023”. 

Dodał, że projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji 

Budżetowej w dniu 29.05.br.  

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały i zaproponował 

dyskusję. W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania.  

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Wieliszew. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Kownacka, Wiesław Antoni Smoczyński 

Uchwała Nr 333/LII/2023 Rady Powiatu w Legionowie  w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Wieliszew – stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody        

na nabycie nieruchomości na rzecz Powiatu Legionowskiego. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Geodety Powiatowego o omówienie 

projektu uchwały. 

Pan Paweł Łukaszczuk powiedział, że przedmiotem omawianej uchwały jest wyrażenie 

zgody przez Radę Powiatu Zarządowi Powiatu w Legionowie na nabycie nieruchomości., 

poprzez złożenie do Wojewody Mazowieckiego wniosku o przekazanie powiatowi działki na 

której usytuowany jest Dom Pomocy Społecznej „Kombatant”, w trybie przepisów Art. 64 

ustawy z dnia 13 października 1998 roku Przepisy wprowadzające ustawy reformujące 

administrację publiczną. Artykuł ten mówi o tym, że przekazanie powiatowi mienia Skarbu 

Państwa na potrzeby realizacji  zadań własnych przez powiat, następuje na wniosek 

Zarządu Powiatu w drodze decyzji wojewody. Dodał, że DPS „Kombatant” jest 

zlokalizowany na działce nr 2/18 z obrębu 30 Miasta Legionowo, u zbiegu ulicy 

Jagiellońskiej i Nowobarskiej. Nadmienił, że w chwili obecnej działka stanowi własność 

Skarbu Państwa w ustawowym zarządzie Państwowego Gospodarstwa Leśnego Lasy 
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Państwowe, reprezentowanego na terenie Powiatu Legionowskiego przez Nadleśniczego 

Nadleśnictwa Jabłonna. 

Kolejno Geodeta Powiatowy dodał, że budynek DPS „Kombatant” w Legionowie,                     

w przeciwieństwie do gruntu, stanowi własność Powiatu Legionowskiego na mocy decyzji 

Wojewody Mazowieckiego z 2002 roku. Działka na której znajduje się budynek jest                

w bezterminowym i nieodpłatnym użyczeniu na rzecz powiatu od Państwowego 

Gospodarstwa Leśnego. 

Pan Paweł Łukaszczuk powiedział, że budowa budynku została rozpoczęta w 1997 roku,      

na użyczonej na ten cel przez Lasy Państwowe nieruchomości, przez Wojewódzki Zespół 

Pomocy Społecznej, którego obowiązki w zakresie budowy przejął w 1999 roku Wojewoda 

Mazowiecki, a następnie scedował obowiązki związane z budową na  Powiat Legionowski.  

Powiat Legionowski złożył w 2000 roku do Wojewody wniosek o nabycie własności 

nieruchomości w drodze komunalizacji. Wojewoda wydał taką decyzję w 2001 roku ale po 

odwołaniu Lasów Państwowych, uchylił ją w 2002 roku w części dotyczącej działki 

pozostawiając powiatowi jedynie własność budynku. 

Geodeta Powiatowy powiedział, że z uwagi, iż istnieje konieczność uregulowania stanu 

prawnego całej nieruchomości dla sprawnego i poprawnego realizowania zadań przez 

powiat, podjęte zostały działania, które wymagają złożenia wniosku do wojewody                    

i wyrażenia przez Radę Powiatu w Legionowie zgody na nabycie nieruchomości.     

Przewodniczący Rady podziękował za omówienie projektu uchwały. Następnie 

zaproponował dyskusję, w której kolejno udział wzięli. 

Starosta Legionowski powiedział, że na Komisji Budżetowej zostało zadane pytanie, 

dlaczego Powiat Legionowski nie podejmuje działań, aby przejąć całą nieruchomość. Dodał, 

że takie rozmowy również były prowadzone, natomiast istnieje niebezpieczeństwo,               

że podejmowana inicjatywa mogłaby zakończyć się niepowodzeniem, dlatego, że Lasy 

Państwowe generalnie niechętnie oddają mienie, a wojewoda najczęściej jest przychylny 

sugestiom instytucji Lasów Państwowych, co wynika nie tylko z przepisów prawnych, ale 

również z przyjętych ustaleń. Dlatego zostało uzgodnione, aby procedurę wykonywać 

małymi krokami. Jeżeli uda się pozyskać tą niewielką część działki, znajdującą się pod 

budynkiem DPS, to prawdopodobnie następnie zostanie rozpoczęty kolejny etap 

pozyskania terenu. 

Pan Grzegorz Kubalski w uzupełnieniu wypowiedzi Starosty Legionowskiego powiedział,      

że biorąc pod uwagę, że przez tyle lat nie udało się uregulować tej sytuacji, obrazuje jak 

trudnym partnerem w tego typu sprawach są Lasy Państwowe.         

W związku z brakiem zgłoszeń, Pan Leszek Smuniewski przystąpił do procedury 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości na rzecz Powiatu Legionowskiego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



11 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Przemysław Cichocki, Zenon 

Durka, Anna Gajewska, Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, 

Grzegorz Kubalski, Zenon Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek 

Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz 

Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert Wróbel, Grzegorz Zbroch 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Kownacka, Wiesław Antoni Smoczyński 

Uchwała Nr 334/LII/2023 Rady Powiatu w Legionowie w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości na rzecz Powiatu Legionowskiego – stanowi załącznik nr 20            

do protokołu. 

 

 

 

12. Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Powiatu w Legionowie. 

Przewodniczący Rady powiedział, iż do protokołu z LI Sesji Rady Powiatu                       

w Legionowie, która odbyła się w dniu 24.04.br., dotychczas nikt nie zgłosił żadnych uwag. 

Zapytał, czy teraz ktoś z Radnych chciałby wnieść jakieś sugestie.  

Nikt z obecnych na posiedzeniu Radnych nie miał uwag, więc Pan Leszek Smuniewski 

przystąpił do procedury głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LI Sesji Rady Powiatu w Legionowie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Aleksandra Bednarek, Agnieszka Borkowska, Piotr Choroś, Zenon Durka, Anna Gajewska, 

Zbigniew Garbaczewski, Mirosław Kado, Michał Kobrzyński, Grzegorz Kubalski, Zenon 

Kuska, Konrad Michalski, Agnieszka Powała, Leszek Smuniewski, Sylwester Sokolnicki, 

Artur Stankiewicz, Jacek Szczepański, Mariusz Śledziewski, Tomasz Talarski, Robert 

Wróbel, Grzegorz Zbroch 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Przemysław Cichocki 

NIEOBECNI (2) 

Izabela Kownacka, Wiesław Antoni Smoczyński 

Pan Leszek Smuniewski potwierdził, że protokół z LI Sesji Rady Powiatu w Legionowie 

został przyjęty. 

13. Wolne wnioski i oświadczenia. 
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Pan Leszek Smuniewski przypomniał, że 15 minut po zakończeniu Sesji Rady Powiatu            

w Legionowie, zaprasza członków Kapituły Honorowej na posiedzenie. 

Pan Mirosław Kado złożył gratulacje dla wykonawcy ronda przy ul. Przedpełskiego, 

ponieważ wykonana inwestycja zapewnia bardzo płynny ruch samochodowy. 

Następnie zapytał, czy są jakieś informacje na temat inwestycji na skrzyżowaniu                  

ul. Suwalnej z ul. Nowodworską w Łajskach? 

Powiedział, że korzystając z obecności na Sesji Rady Powiatu w Legionowie przedstawiciela 

PCPR w Legionowie, chciałby odnieść się do bulwersującej informacji z ostatnich dni, 

dotyczącej rodziny zastępczej – nie z Powiatu Legionowskiego, w której przebywało 

dziewięcioro dzieci. Zapytał, czy to jest powszechna praktyka, że rodzina zastępcza może 

przyjąć taką liczbę dzieci i czy w Powiecie Legionowskim również są tak liczne rodziny 

zastępcze? 

Zastępca Dyrektora PCPR w Legionowie Pani Anna Stępińska powiedziała, że ustawa              

o systemie pieczy zastępczej reguluje tą kwestię. Dodała, że są różne formy pieczy 

zastępczej i różne rodzaje rodzin zastępczych. Nadmieniła, że w tzw. rodzinnym domu 

dziecka, zgodnie z przepisami powinno być nie więcej niż ośmioro dzieci, jednakże                  

w sytuacji, kiedy mowa jest o rodzeństwach, dzieci może być więcej. Dodała,                          

że prawdopodobnie taka sytuacja była właśnie w przypadku, o którym wspomniał                

Pan Mirosław Kado.  

Pani Anna Stępińska powiedziała, że na terenie Powiatu Legionowskiego w większości są 

to rodziny zastępcze, w których może przebywać nie więcej niż trójka dzieci. Dodała,             

że zdarzają się rodziny zastępcze zawodowe, gdzie może przebywać więcej dzieci, jeśli 

rodzina wyrazi na to zgodę. Taka sytuacja dotyczy również rodzin, w których przebywają 

rodzeństwa. Kolejno dodała, że na terenie powiatu jest jeden rodzinny dom dziecka,              

w którym przebywa dwanaścioro dzieci. 

Dodała, że PCPR w Legionowie również wie o sytuacji, która zaistniała w ostatnim czasie     

w Polsce, w jednej z rodzin zastępczych.       

Pan Sylwester Sokolnicki powiedział, że w uzupełnieniu wypowiedzi Pani Anny Stępińskiej 

chciałby powiedzieć, że po informacji o zdarzeniu w rodzinie zastępczej, do PCPR                    

w Legionowie nieustannie wpływają postanowienia sądu o konieczności odbierania dzieci, 

które wymagają opieki. Dodał, że to stwarza problemy nie tylko logistyczne, związane ze 

znalezieniem rodzin zastępczych, które mogłyby przyjąć te dzieci, ale również problemy 

finansowe. Nadmienił, że Zarząd Powiatu dołoży wszelkich starań, aby zapewnić 

finansowanie tych zadań, ale również aby szukać logistycznych możliwości w celu 

zapewnienia bezpieczeństwa. 

Następnie Starosta Legionowski odniósł się do zapytania Pana Mirosława Kado. Wyraził 

nadzieję, że zgodnie z projektem i staraniami urzędników Starostwa Powiatowego                   

w Legionowie, inwestycja zakończy się poprawnie. Dodał, że jest różnica między 

rozstrzygnięciem przetargu, zabezpieczeniem środków finansowych, a dobrze i poprawnie 

wykonaną inwestycją. Zdarzają się różni wykonawcy, którzy nie trzymają się 

zaplanowanego harmonogramu prac. Dodał, że są drobne problemy z tym związane na 

drodze 1822W. Dlatego zwrócił się z prośbą o wyrozumiałość. 
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Odniósł się również do zapytania Pana Mirosław Kado, dotyczącego inwestycji na 

skrzyżowaniu ul. Suwalnej z drogą Nr 632. Nadmienił, że jest podpisana umowa                       

z wykonawcą na projekt, jest wybrany sposób rozwiązania tego skrzyżowania i zgodnie          

z deklaracją firmy projektowej do końca bieżącego roku ma być projekt i pozwolenie na 

budowę.  

Kolejno głos zabrała Pani Katarzyna Rembelska, która zwróciła uwagę, że w ustawie                

o zmianie ustaw w celu likwidowania zbędnych barier administracyjnych i prawnych, 

wprowadzono zmiany w zakresie ustawy o finansach publicznych, a mianowicie uchylono 

art. 266, znosząc tym samym obowiązek określenia przez organ stanowiący zakres i formę 

oraz obowiązek sporządzania przez jednostki samorządu terytorialnego informacji opisowej 

o przebiegu wykonania za pierwsze półrocze. Dodała, że uchylono również art. 13 ust. 4    

w ustawie o Regionalnych Izbach Obrachunkowych, która nie będzie miała obowiązku 

wydawania opinii z tym związanej. Podsumowując, powiedziała, że w związku ze zmianą 

tych przepisów na Sesji Rady Powiatu w Legionowie w czerwcu, zostanie przedstawiony 

projekt uchwały w sprawie prac nad projektem uchwały budżetowej, natomiast straci moc 

poprzednia uchwała w tym zakresie. Zaznaczyła, że w związku z tymi zmianami należy 

dokonać zmian również w Statucie Powiatu Legionowskiego. Zwróciła się z  prośbą do 

Przewodniczących komisji, ponieważ zmian trzeba będzie również dokonać w ich planach 

pracy.        

Pan Leszek Smuniewski powiedział, że w związku z przedstawioną przez Panią Skarbnik 

nowelizacją przepisów odbyły się także analizy dotyczące konieczności dokonania zmian      

w Statucie Powiatu Legionowskiego i na Sesji Rady Powiatu w czerwcu zostanie 

przedstawiony projekt uchwały dotyczący tychże zmian. Dodał, że po wnikliwej analizie 

treści Statutu okazuje się, że aktualizacji wymaga jeszcze wykaz jednostek 

organizacyjnych Powiatu Legionowskiego. Zwrócił się z prośbą do Radnych, aby, jeżeli chcą 

zaproponować jeszcze jakieś zmiany w Statucie, zgłaszali je w ciągu najbliższych dwóch 

tygodni. Nadmienił, że jeżeli nie zostaną zgłoszone dodatkowe uwagi, to powyższe zmiany 

zostaną potraktowane jako porządkowe i nie będzie powoływana Komisja Statutowa. 

Natomiast, jeżeli będą jeszcze inne zmiany do wprowadzenia, wówczas zostanie takowa 

komisja powołana.    

 

 

 

14. Zamknięcie posiedzenia. 

Posiedzenie Rady Powiatu w Legionowie zamknął Przewodniczący Rady, dziękując 

za obecność wszystkim uczestnikom Sesji. 

 

Przewodniczący 

Rady Powiatu w Legionowie 

Leszek Smuniewski 

Protokół przygotowała Agata Szraga 


